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Sayın Valimiz,  
Sayın Belediye Başkanımız,  
Sayın TMMOB Başkanımız, 
Sayın Üniversite Genel Sekreterimiz, 
Değerli Akademisyenlerimiz, 
Sevgili Yönetim Kurulu Üyelerim,  
Sevgili Üye Arkadaşlarım... 
Sevgili Öğrenci Arkadaşlarım...  
ve Sevgili Konuklar 

Genel merkez, Adana, Antalya, İstanbul ve İzmir şubeleri yönetim kurullarımız ile Alanya, Bartın; 
Bursa, Denizli, Eskişehir, Gaziantep, Kahramanmaraş, Kayseri, Kocaeli, Konya, Manavgat, 
Mersin, Muğla, Tekirdağ, Trabzon ve Yalova temsilciliklerimiz adına Peyzaj Mimarları Odası 4. 
Kongresine  hoş geldiniz diyorum. 

Küresel ve ulusal gündemlerin hızla değiştiği günümüzde, Peyzaj mimarlarının da bu değişimleri 
ve sonuçlarını izleyerek, değerlendirilerek, tartışarak, yorumlayarak her zaman olduğu gibi “doğa 
ve toplum yararına” yeni yaklaşımlar ve yeni bakış açıları geliştirmeleri gerekmektedir. İşte bu 
kongrenin düzenlenmesindeki amaç bu düşünceden yola çıkarak;   küresel, ulusal ve yerel 
ölçekte, toplumcu bakış açısıyla, fiziksel ve sosyal alanlarda daha doğru ve yararlı adımlar 
atılmasını sağlayacak mesleki açılımları sağlamak ve paylaşmaktır. 

Bu bağlamda 4. Peyzaj Mimarlığı Kongresinin ilk hedefi; burada sunulan ve tartışılan fikirlerden 
yararlanarak, peyzaj mimarlığı mesleğinin eğitim ve uygulama alanlarında ileri adımlar atarak 
gelişmesini sağlamak, ulusal mevzuatta diğer ülkelerin uzun yıllar önce elde ettikleri hak ve 
yetkileri elde etmektir. Böylece belki çayır-meraların, ormanların, yaylaların, tarım alanlarının, 
sulak alanların yok olmasına; akarsuların, göllerin, denizlerin kirlenmesine ve gün geçtikçe 
azalmasına; kırsal alanların, yeşil-mavi koyların-kıyıların, kentlerdeki tarihi ve yeşil alanların rant 
uğruna beton yapılara dönüşmesine, kısaca yaşanamaz bir dünyaya engel olunabilecektir. Ancak 
Avrupa Peyzaj Sözleşmesini 2000 yılında imzalamış olan ülkemizde, bir peyzaj politikasının 
henüz oluşturulamamış olması ve ülke mevzuatında gerekli düzenlemelerin yapılmamış olması 
önümüzdeki büyük engellerdir. 

İkinci ve değişmez hedefi ise demokratik, çağdaş ve Atatürkçü çizgiden sapmadan, toplumu ve 
onu oluşturan birey olan insanı aydınlatmak, gelecek kuşaklara olan borcumuzu ödemeye 
çalışmaktır. 

Acaba bu iki temel hedefinden dolayı mı, peyzaj mimarlığı ve peyzaj mimarları tüm dünyada 
büyük yetkilere sahip olmasına rağmen ülkemizde mahrum tutulmaktadır? 

 

Sevgili meslektaşlarım, değerli konuklar,  

Toplum olarak hep birlikte zor bir dönemeçten geçmekteyiz. Günümüzde ülkemizde yürütülen 
siyasi, ekonomik ve kültürel politikalar çerçevesindeki yanlış uygulamalar sonucu, kentsel ve 
kırsal alanlarımıza tamiri çok zor zararlar verilmektedir.  



Tüm bilim, meslek ve sivil toplum kuruluşlarının uyarılarına rağmen; parasal kaynak yaratma 
uğruna tarım, orman ve mera alanları; özelleştirme, satış, kiralama, maden çıkarma izinleri ile 
elden çıkmakta, vadi ve havzalarda doğayı ve insanı gözetmeyen HES ve barajlar yapılmakta, 
kentlerde kalan son açık ve yeşil alanlar kimliksiz, tek tip binalarla doldurulmaktadır.  

İşte bunlar ve bunlara engel olabilmek için her alanda yürüttüğümüz planlama, tasarım ve 
uygulama çalışmalarında yasal çerçevede yaşadığımız zorluklarla, mevzuattaki tanımsızlıklar 
temel sorun alanlarımızdır.  

Bu bağlamda; 9. Dönem Yönetim Kurulu olarak göreve geldiğimiz günden itibaren, önceki 
yönetimlerin başarıyla ilettiği bayrağı, tüm güçlüklere rağmen her gün bir adım daha da yukarı 
taşımak ve sözü edilen sorunları çözmek öncelikli hedefimiz olmuştur. Çok da eski olmayan, 
yaklaşık 16 yıllık ODA örgütlülüğümüzde, mesleğimizin ulusal ve uluslararası platformlarda hak 
ettiği yeri alabilmesi ve geleceğimize güvenle bakabilmek için  tüm özverimizle çalışmalarımızı ve 
mücadelemizi sürdürmekteyiz. 

Şüphesiz bu çalışma ve mücadeleler her kuruluşta olduğu gibi, o kuruluşun üyelerinin sayesinde 
başarıya ulaşır, onların sağladığı destek ve katkılarla büyür, güçlenir. Biz Peyzaj Mimarları Odası 
9. Dönem Yönetim Kurulu olarak örgütlülüğümüzden alacağımız güçle hep birlikte gelecekte 
büyük işler başarabileceğimize inandık ve onlarla birlikte yola çıktık. Bugün, birleştirici ve güçlü 
bir mesleki örgütlenme anlayışı ile üye sayımız 4000‘e ulaşmıştır.  

Bu destek ve güçle, son dönemlerde mesleki tanınırlığımıza, istihdama ve kamusal alanlara 
yönelik gerek hukuki, gerekse fiili çalışmalarımız önemli bir ivme kazanmıştır: 

- Konya ve Yalova temsilcilikleri kuruldu ve faaliyete geçti. 
- Genel merkezimizin Altındağ Belediyesi ile birlikte düzenlediği  "Altındağ Doğa Parkı 

Peyzaj Tasarımı Öğrenci Proje Yarışması" 5 Mart 2010 tarihinde sonuçlandı ve öğrenciler 
ödüllerini aldı. 

- 25 Mart 2010 tarihinde Adana Şubemiz tarafından Peyzaj Mimarlığı 4. Kongresi / Kongre 
Öncesi Etkinlikler kapsamında “Sürdürülebilir Kentleşme ve Peyzaj Mimarlığı -Kentleşme 
Şurası 2009‘un Ardından-  Paneli” düzenlendi. 

- 13 Mayıs 2010 tarihinde Genel merkezimiz 13 Mayıs Ulusal Peyzaj Mimarlığı günü 
etkinlikleri içerisinde yer alan "Ulusal Peyzaj Ödülleri" saptandı ve düzenlenen bir kokteyl 
ile sahiplerine törenle verildi. 

- 8 Mayıs 2010 tarihinde, İstanbul şubemiz tarafından Peyzaj Mimarlığı 4. Kongresi / 
Kongre Öncesi Etkinlikler kapsamında “KENT KÜLTÜRÜ ve KİMLİĞİ TARTIŞMALARI” 
konulu bir panel düzenlendi. 

- 13 Mayıs 2010 tarihinde İzmir şubemiz tarafından Peyzaj Mimarlığı 4. Kongresi / Kongre 
Öncesi Etkinlikler kapsamında Peyzaj Yönetimi konusunu, “Gediz Deltası Yönetim Planı” 
teması özelinde ele alan bir panel düzenlendi. 

- 13-14 Mayıs 2010 tarihinde Çukurova Üniversitesi Peyzaj Mimarlığı Bölümü ve Adana 
Şubemiz tarafından, TÜBİTAK desteğiyle "Uluslararası Katılımlı Stratejik Çevresel 
Değerlendirme Çalıştayı" düzenlendi. 

- 14 Mayıs 2010 tarihinde Bartın İl Temsilciliğimiz tarafından Peyzaj Mimarlığı 4. Kongresi / 
Kongre Öncesi Etkinlikleri kapsamında “Suya Doğru Bakmak” konulu bir Panel 
düzenlendi. 

- 23 Haziran 2010’da Genel Merkezimizde“Müellifler Toplantısı” gerçekleştirildi. 
- 23 Temmuz-01 Ağustos tarihleri arasında Odamız, Mimarlar Odası Ankara Şubesi, İnşaat 

Mühendisleri Odası Ankara Şubesi ve Ziraat Mühendisleri Odası ile birlikte bir çok 
demokratik ve sivil toplum kuruluşlarının da katıldığı “Hasanoğlan Öğrenci Yaz Okulu”  
düzenlendi. 



- 13-26 Eylül 2010 tarihleri arasında “Peyzaj Mimarlığı 4. Öğrenci Yaz Okulu” TMMOB 
başkanı Mehmet Soğancı’nın da katılımıyla odamız ve Artvin valiliği tarafından ortaklaşa 
olarak Artvin’de düzenlendi. 

- Çeşitli Tarihlerde Toplum ve meslek yararına 13 adet basın açıklaması yapıldı. 
- Çeşitli tarihlerde üyelerimiz ve üye olmayan meslektaşlarımızın haklarını korumak adına 

hukuki girişimler gerçekleştirildi.  
- Çeşitli tarihlerde Belediyelerimizle “Sağlıklı Kentleşme ve Nitelikli Yapılaşma için Ortak 

Mesleki Denetim ve Teknik İşbirliği” kapsamında planlı alanlar tip imar yönetmeliği 
hüküm uygulamaları çalışmaları başlatıldı. Bu bağlamda son olarak Safranbolu ve 
Güzelbahçe Belediyeleri mesleki denetime başladı. 

Görüldüğü gibi 9, dönem oda yönetimimiz ilk 6 ay içinde hepsi de öğrencilerimiz 
meslektaşlarımız, toplumumuz ve ülkemiz yararına olan ve birçoğuna zamanı iyi kullanmak adına 
yer vermediğim pek çok etkinlikte bulunmuş ve başarı sağlamıştır. Bu başarıların arkasında 
bizlere duyulan güven ve yapılan katkılar çok önemli rol oynamaktadır. Bu kongre de bunun 
ürünüdür. 

Büyük bir organizasyon olan kongremizin gerçekleşmesini sağlayan genel merkez yönetim 
kuruluma, kongre düzenleme kuruluna, kongre bilim kuruluna ve başta İzmir şube yönetim 
kurulum olmak üzere tüm şube yönetim kurullarıma ve temsilcilerimize,  öğrencilerimize ve oda 
çalışanlarımıza çok teşekkür ederim. 

Bunun yanında odamıza desteklerini esirgemeyen İçişleri Bakanlığı Mahalli İdareler Genel 
Müdürlüğüne, İzmir Valiliğimize, Belediye Başkanlarımıza, Ege Üniversitesi Rektörlüğümüze, Ana 
sponsorumuz Cemer kent ekipmanları şirketine ve sponsor kişi ve firmalarımıza da teşekkürü 
borç bilirim. 

Sözlerime tek önderimiz Mustafa Kemal Atatürk’ün bir cümlesiyle son vermek istiyorum;  

Çalışmadan, öğrenmeden, yorulmadan rahat yaşamanın yollarını aramayı alışkanlık haline 
getirmiş milletler evvela haysiyetlerini, sonra hürriyetlerini ve daha sonra da istikballerini 
kaybetmeye mahkumdurlar" 

Çalışacağımız, öğreneceğimiz, yorulacağımız bir kongre diliyorum. 

Oğuz YILMAZ 

 


